
P R O T O K Ó Ł Nr XLI/23 

z sesji Rady Gminy Cielądz 

z dnia 11 maja 2023 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9:00, 

a zakończono o godz.10:25. 

Punkt 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdzając w chwili rozpoczęcia sesji 

obecność 12. radnych i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał, otworzyła 

obrady XLI Sesji Rady Gminy Cielądz.  

Powitała przybyłych na sesję zaproszonych gości tj. Wójta Gminy Pawła Królaka, 

Sekretarza Gminy Sylwestra Krawczyka, Skarbnika Gminy Gabrielę Milczarską, Kierownika 

GOPS – Grażynę Michniewską, Kierownika GZEAS – Agnieszkę Zielińską oraz radnych i 

sołtysów  

Listy obecności: radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości, stanowią załączniki do 

protokołu. 

Następnie przystąpiono do obrad nad tematami ujętymi w porządku obrad. 

Punkt 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa wystąpiła z zapytaniem, czy są uwagi 

bądź wnioski do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

W imieniu Wójta Gminy Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk zgłosił wniosek  o 

rozszerzenie porządku  obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

programu profilaktyki i wczesnego wykrywania osteoporozy wśród mieszkańców gminy 

Cielądz na lata 2023 na lata 2025. Poprosił, by punkt ten wnieść do porządku po bloku 

uchwał, czyli jako nowy pkt 9 , by nie  burzyć przygotowanej prezentacji do głosowania. 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa poddała wniosek pod głosowanie.  

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad został przyjęty przez Radę bezwzględną 

większością ustawowego składu Rady tj. 12 głosów „za” . 

Imienny wynik głosowania w sprawie powyższego wniosku formalnego znajduje się                     

w załączeniu do protokołu.  

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie Sesji. 



2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy: Nr XL/23 z dnia 30 marca 2023 
roku. 

4. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Cielądz z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie za 2022 rok.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Cielądz. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                            
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2023-2027. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i wczesnego wykrywania 
osteoporozy wśród mieszkańców gminy Cielądz na lata 2023 – 2025. 

10. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 
Rady Gminy.  

11. Wolne wnioski i zapytania.  

12. Zakończenie obrad XLI sesji Rady Gminy.  

Punkt 3.  

Protokół  Nr XL/23 z sesji Rady Gminy z dnia 30 marca 2023 r. został wyłożony do 

wglądu poprzez opublikowanie na stronie Biuletynu Informacji Publicznej oraz udostępniony 

w wersji papierowej w Biurze Rady. Radni do protokołu nie wnieśli uwag i protokół                             

w głosowaniu jawnym imiennym został przyjęty jednogłośnie 12. głosami „za". Imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Punkt 4. 

 W następnym punkcie porządku sesji przedłożone zostało sprawozdanie z realizacji 

programu współpracy Gminy Cielądz z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 

2022 rok. 

 Sprawozdanie przedstawiła Magdalena Anteczek – pracownik Urzędu Gminy. 

Oznajmiła, iż na realizację programu w budżecie gminy na rok 2022 zaplanowano środki 

finansowe w wysokości 155.720 zł, które zostały rozdysponowane w ramach otwartych 

konkursów ofert na wsparcie realizacji zadań w 2022 roku.  

Podział środków przedstawiał się następująco:  

- w zakresie wspierania kultury fizycznej – 85.000 zł,  

- w zakresie szerzenia kultury sztuki ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego – 

26.000, 



- w zakresie działalności na rzecz osób niepełnosprawnych – 46.720 zł.  

Dodała, że współpraca o charakterze pozafinansowym z organizacjami odbywała się w formie 

wzajemnej informacji o planowanych kierunkach działań, wynajmowaniu nieodpłatnym 

obiektów sportowych dla LKS Orlęta Cielądz oraz LKS Grabice oraz wynajmowanie 

pomieszczeń dla Cymbarki w Gminnym Domu Kultury.  

Poinformowała, iż w zakresie działalności na rzecz osób niepełnosprawnych ogłoszono jeden 

konkurs na 2 zadania: 

- pierwsze zadanie - wykonywanie zabiegów rehabilitacyjnych dla dzieci i młodzieży 

niepełnosprawnej do ukończenia dwudziestego roku życia z terenu gminy Cielądz poprzez 

zapewnienie zabiegów rehabilitacyjnych w wymiarze 2 godzin tygodniowo dla każdej osoby 

korzystającej z rehabilitacji i było łącznie 5 osób;  

- zadanie nr 2 - wykonywanie zabiegów rehabilitacyjnych dla osób dorosłych 

niepełnosprawnych z terenu gminy Cielądz poprzez zapewnienie zabiegów rehabilitacyjnych 

w wymiarze 2 godzin tygodniowo dla każdej osoby korzystającej z rehabilitacji w miejscu 

zamieszkania i są to 4 osoby.  

Oznajmiła, iż wpłynęły 2 oferty:  pierwsza oferta od stowarzyszenia Dobro Dzieci – kwota 

14.000 zł, a druga oferta na drugie zadanie była to oferta od Fundacji Obudźmy Nadzieję na 

30.720 zł. Oferty były złożone na odpowiednich formularzach, wypełnione prawidłowo                        

i posiadały wszystkie wymagane załączniki. W dniu 9 marca, zostały podpisane umowy                        

z wyżej wymienionymi fundacjami. Organizacje zrealizowały zadanie zgodnie ze złożonymi 

ofertami i w ramach realizacji zadań publicznych wykonywano zabiegi rehabilitacyjne dla 

dzieci i osób dorosłych niepełnosprawnych z terenu gminy Cielądz na kwoty: Stowarzyszenie 

Dobro dzieci 14. 000 zł i to Stowarzyszenie wykorzystało w pełni środki oraz przez Fundację 

Obudźmy Nadzieję na kwotę 30.720 zł i również ta Fundacja wykorzystała w pełni dotację. 

Na wsparcie realizacji zadań w zakresie wspierania i upowszechnienia kultury fizycznej 

zostały złożone 2 oferty: oferta od LKS Grabice na kwotę 20.000 zł oraz oferta od LKS Orlęta 

Cielądz na kwotę 65.000 zł. Oferty zostały złożone na odpowiednich formularzach, 

wypełnione prawidłowo i posiadały wszystkie wymagane załączniki. Dnia 4 stycznia 2022 

roku zostały podpisane umowy z wyżej wymienionymi klubami. Kluby sportowe 

zrealizowały zadania zgodnie ze złożonymi ofertami. W ramach realizacji zadań publicznych 

organizowały zajęcia szkoleniowe z osobami dorosłymi i młodzieżą z terenu gminy, 

uczestniczyły w rozgrywkach organizowanych przez Okręgowy Związek Piłki Nożnej w 

Skierniewicach. Drużyny tych klubów uczestniczyły w rozgrywkach o Puchar Polski, oraz 

Puchar Starosty Rawskiego. Dokonano zakupu sprzętu sportowego, opłat startowych                            



i licencyjnych, pokryto wydatki związane z transportem na mecze, ubezpieczenia 

uczestników biorących udział w realizacji zadania oraz wynagrodzenie dla trenerów, 

prowadzących zajęcia w tych klubach i przyznane dotacje kluby rozliczyły w następujący 

sposób: Orlęta Cielądz pełną kwotę dotacji w wysokości 65.000 zł, LKS Grabice wykorzystał 

16.770 zł, a kwotę 3.230 zł zwrócili na konto Urzędu Gminy.  

W zakresie wsparcia realizacji zadań w ramach kultury sztuki i ochrony dóbr kultury został 

ogłoszony 1 konkurs, na który wpłynęły 3 oferty:  

- Towarzystwa Przyjaciół Wsi Opoczyńsko-Rawsko- Mazowieckiej Sierzchowianie na kwotę 

7.000 zł; 

- Stowarzyszenia Kulturalno-Historycznego Cymbarka na kwotę 14.000 zł, 

- Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Sierzchowskiej na kwotę 5.000 zł.  

Wszystkie oferty zostały złożone na odpowiednich formularzach, wypełnione prawidłowo                      

i posiadały wszystkie wymagające załączniki. W dniu 13 stycznia 2022 roku zostały 

podpisane umowy z wyżej wymienionymi organizacjami. Organizacje, z którymi zostały 

podpisane umowy zrealizowały zadania zgodnie ze złożonymi ofertami. W ramach realizacji 

zadań publicznych organizowały próby zespołów ludowych działających przy tych 

organizacjach, zespoły uczestniczyły w imprezach artystycznych, dokonano zakupu sprzętu 

muzycznego, nagłośnienia, strojów ludowych dla członków zespołów ludowych, pokryto 

wydatki związane z transportem na występy artystyczne oraz wynagrodzenie dla instruktorów 

prowadzących próby z zespołami ludowymi działających w tych organizacjach. Przyznane 

dotacje kluby rozliczyły w terminie określonym w umowie. Kwoty dotacji w pełni zostały 

przez wszystkie stowarzyszenia rozdysponowane- nie było żadnych zwrotów.  

Ogólna kwota zwrotu niewykorzystanej dotacji przez organizacje pozarządowe w 2022 roku 

wynosiła 3.230 zł - od LKS Grabice.  

Całkowity koszt realizacji zadania publicznego w roku 2022 wyniósł 170.532,37 zł, w tym 

były to środki z budżetu gminy 155.720,00, pozostała kwota w wysokości 14.812,37 zł 

stanowiła wkład własny organizacji. Wkład własny organizacji był rozdysponowany 

następująco: Stowarzyszenie Cymbarka wkładu osobowego - 1.200 zł, Stowarzyszenie 

Przyjaciół Ziemi Sierzchowskiej 300 zł, Stowarzyszenie Przyjaciół Wsi Opoczyńsko-rawsko- 

Mazowieckiej Sierzchowianie 401,93 zł, LKS Orlęta Cielądz 7.370 zł, LKS Grabice 1.200 zł, 

Stowarzyszenie Dobro Dzieci 1.000 zł oraz Fundacja Obudźmy nadzieję 2.400 zł. 

Uczestnikami realizowanych zadań w roku 2022 byli osoby dorosłe i młodzież z terenu 

gminny: w zakresie upowszechnienia kultury fizycznej LKS Orlęta Cielądz było to 90 osób, 

LKS Grabice 13 osób, w zakresie szerzenia kultury sztuki i ochrony dóbr kultury, 



Stowarzyszenie Sierzchowianie brało udział 8 osób, w stowarzyszeniu Cymbarka zespół 

Cymbarka 16 osób, zespół Wesoła Ferajna 10 osób, Stowarzyszenie Towarzystwo Przyjaciół 

Ziemi Sierzchowskiej było 8 osób, w zakresie działalności na rzecz osób niepełnosprawnych 

rehabilitację dla dzieci i młodzieży niepełnosprawnej z terenu gminy było 8 osób, 

rehabilitacje dla osób dorosłych niepełnosprawnych z terenu gminy były to 4 osoby. Łącznie 

było 155 osób.  

Pani Magdalena Anteczek podsumowała sprawozdanie stwierdzeniem, że realizacja rocznego 

Programu współpracy gminy Cielądz z organizacjami pożytku publicznego i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego daje podstawowe wnioski do 

tego, że stowarzyszenia, fundacje aktywnie działają i reprezentują gminę Cielądz nie tylko 

lokalnie, ale również na skalę krajową i polityka, jeżeli chodzi o pożytek publiczny, powoduje 

większe zaangażowanie mieszkańców gminy Cielądz w udzielanie się na arenie naszej gminy. 

Do sprawozdania nie zgłoszono uwag. 

Sprawozdanie zostało przez Radę Gminy przyjęte. 

 

Punkt 5. 

 Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. O przedstawienie tematu 

poprosiła Skarbnika Gminy – Gabrielę Milczarską. 

Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska poinformowała, iż wczoraj - w związku z decyzją 

pana Wójta o planowanym podpisaniu umowy na rozbudowę szkoły w Cielądzu, wysyłany 

został nowy projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej, bo konieczne było 

zwiększenie środków na tą inwestycję. Następnie oznajmiła, iż w Wieloletniej prognozie 

finansowej zostały uaktualnione dochody i wydatki gminy i po zmianach dochody gminy 

ogółem wynoszą 23.881.871,34 zł, natomiast wydatki wynoszą łącznie 27.794.311,63 zł. 

Budżet gminy zamyka się deficytem gminy, który wynosi 3.912.440,29 zł. W 2023 roku 

zmniejszono przychody z tytułu planowanych kredytów i kwota zmniejszenia to 

209.119,22 zł. Wprowadzono ponadto przychody z tytułu niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu - kwota 39.119,22 zł, pochodząca                             

z niewykorzystanych środków z tytułu realizacji projektu unijnego związanego                                          

z oświetleniem ulicznym gminy Cielądz i kwota 5.657, 93 zł jest to kwota pochodząca ze 

środków z Programu o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz 

środki z Funduszu pomocy. Zwiększono również planowane przychody z tytułu wolnych 

środków - kwota zwiększenia to 265.078,81 zł. W wyniku wprowadzonych zmian 



związanych z inwestycją rozbudowy szkoły w Cielądzu w roku 2024 i 2025 budżet gminy 

zamyka się deficytem w 2024 roku w wysokości 2.445.92621 zł. Zaplanowane zostały 

kredyty w wysokości 2.951.426,21 zł, w tym kredyt na pokrycie deficytu i na spłatę wcześniej 

zaciągniętych kredytów i pożyczek. W 2025 roku również wprowadzono zmiany związane z 

zadaniem majątkowym rozbudowa szkoły w Cielądzu i deficyt gminy zamyka się kwotą 

534.000. Zaplanowany został również kredyt w wysokości 1.139.000 zł - na pokrycie deficytu 

i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. Spłata kredytu z roku 2024 

zaplanowana została na 16 lat, natomiast 2025 roku na 10 lat. Łącznie okres spłaty kredytów 

zaciągniętych, jak i planowanych do zaciągnięcia zamyka się rokiem 2040.  

Następnie omówiła załącznik dotyczący przedsięwzięć i poinformowała, iż zmieniany 

jest tutaj limit zobowiązań na zadanie termomodernizacja budynku szkoły podstawowej w 

Sierzchowach: łączny limit wydatków na 2023 rok zwiększony zostaje do kwoty 

945.078.81 zł, natomiast w 2024 zwiększa się do kwoty 945.078,82 zł. Łączny limit 

zobowiązań tego zadania to kwota 1.890.157,63 zł. W kwestii drugiego przedsięwzięcia: 

rozbudowa budynku szkoły podstawowej w Cielądzu zwiększono limit wydatków na rok 

2024 do kwoty 6.281.190 zł, natomiast na rok 2025 zwiększa się do kwoty 6.318.430 zł. 

Łączny limit zobowiązań na to zadanie to 12.603.620 zł, a planowane łączne wydatki, które 

już poniesione zostały, jest to kwota 12.631.620 zł, z tego kwota 8.330.000 zł pochodzi                      

z promesy, a środki własne, które gmina zobowiązana jest dołożyć do tego zadania, czyli 

zobowiązana, żeby podpisać umowę i dalej realizować zadanie, to jest to kwota 4.301.620 zł. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zapytała, czy brakująca kwota będzie 

finansowana z kredytu. 

Skarbnik Gminy potwierdziła, że tak i dodała, że na dzień dzisiejszy tak to wygląda, a 

zadanie jest na lata 2024-2025 i teraz nie wiadomo jak budżet będzie się układał, ale na dzień 

dzisiejszy rozpisany jest wkład własny w tym zadaniu kredytami. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zaznaczyła, że Pan Wójt mówił, że jest też 

możliwość wystąpienia do Ministra, żeby przesunąć okres realizacji. 

Wójt Gminy Paweł Królak wyjaśnił, iż starał się o przesunięcie realizacji inwestycji 

dotyczącej kompleksu boisk sportowych w Cielądzu z tego względu, żeby boiska były 

pobudowane później, bo plac boisk byłby jakby placem budowy dla szkoły. Niestety nie 

uzyskał pozytywnej opinii i musi być zrobione boisko pierwsze, szkoła będzie budowana jako 

drugie zadanie - jeżeli chodzi o logistykę, a jeżeli chodzi o budowę to trochę będzie 

utrudnienie. 



Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca obrad oznajmiła, iż 

projekt niniejszej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje na wspólnym 

posiedzeniu i odczytała projekt uchwały. Następnie odbyło się głosowanie. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie – 13. głosami „za”. Uchwała Nr XLI/282/23  i imienny wykaz 

głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 6.  

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie na 2023 rok. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż  

zmiany budżetu na 2023 rok dotyczą: 

załącznikiem nr 1 do zmian uchwały budżetowej wprowadzane są dochody: 

- w dziale 801 oświata i wychowanie zwiększa się planowane dochody o łączną kwotę 

123.200 zł - jest to kwota przeznaczona na realizację przedsięwzięcia Ministra Edukacji i 

Nauki pod nazwą Poznaj Polskę z dotacji celowej z Ministerstwa pochodzi 75.000 zł, 

natomiast wkład własny do projektu jako darowizna rodziców to kwota 48.200 zł; 

- w dziale 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w związku z podpisaną umową z 

Funduszem Sprawiedliwości wprowadza się kwotę dochodów bieżących w wysokości 

20.000 zł - są to środki przeznaczone na doposażenie kół gospodyń wiejskich. 

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała, iż w załączniku nr 2, dotyczącym zmian w 

planie wydatków budżetu gminy wprowadzane są zmiany: 

- w dziale 750 wprowadza się kwotę w wysokości 222 zł - są to środki pochodzące z odsetek 

grantu odsetek od programu grantu Dostępny Samorząd; 

- w dziale 801 zwiększa się wydatki bieżące o łączną kwotę 127.222,09 zł, z czego 

4.022,09 zł - są to środki pochodzące z przychodów z tytułu niewykorzystanych środków na 

rachunku pieniężnym związane z pomocą obywatelom Ukrainy Fundusz Pomocy oraz kwota 

123.200 zł na realizację projektu Poznaj Polskę. Ponadto w dziale 801 zwiększa się wydatki 

majątkowe -jest to kwota 95.078,81 zł związana ze zwiększeniem zadania termomodernizacja 

budynku szkoły podstawowej w Cielądzu; 

- w dziale 921 zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 20.000 zł - są to środki pochodzące z 

funduszu sprawiedliwości na doposażenie kół gospodyń wiejskich.  

Ponadto zmniejsza się planowane przychody z tytułu kredytów i pożyczek. Kwota 

zmniejszenia to 209.119,22 zł. Planowane przychody po zmianach związane z kredytami i 

pożyczkami to kwota 3.632.678,79 zł. Zmienia się też przychody z tytułu niewykorzystanych 

środków na rachunku bieżącym budżetu z roku 2022 - kwota 5.657,93 zł i 39.119,22 zł - to 



kwota z rozliczenia środków unijnych i wprowadza się jeszcze do budżetu po stronie 

przychodów wolne środki i jest to kwota 265.078,81 zł. 

Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zadała pytanie: z czego wynika zwiększenie 

wydatków na termomodernizację szkoły w Sierzchowach o kwotę 95 000 zł. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że kwota wynika z przetargu. Aby bowiem móc podpisać umowę 

muszą być zwiększone środki.  

Więcej zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata 

Rosa  przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Następnie odbyło się głosowanie nad 

przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosami „za”. Uchwała Nr 

XLI/283 /23 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 7. 

Kolejny punkt porządku sesji dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia oceny 

zasobów pomocy społecznej gminy Cielądz. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa stwierdziła, iż projekt uchwały otrzymali 

wszyscy radni, a następnie o przedstawienie tematu poprosiła Grażynę Michniewską 

Kierownika GOPS w Cielądzu.  

Pani kierownik wyjaśniła, iż zgodnie z art 16a ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o 

pomocy społecznej gmina zobowiązana jest do sporządzania corocznie oceny zasobów 

pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Zasoby 

pomocy społecznej gminy Cielądz za rok 2022 obejmują dane dotyczące sytuacji 

demograficznej i społecznej, przedstawiają infrastrukturę wybranych podmiotów 

realizujących zadania polityki społecznej, kadrę pomocy, organizacje pozarządowe oraz 

nakłady finansowe na zadania pomocy społecznej oraz prognozę potrzeb roku następnego. 

Ocena obejmuje również osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich 

problemów oraz ich rozkład ilościowy. Stwierdziła, że ponieważ jest to obszerny materiał, to 

nie będzie go szczegółowo przedstawiała. 

Zapytań ani uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa poinformowała, że projekt uchwały był 

przedmiotem posiedzenia wspólnego Komisji i został pozytywnie przez komisje 

zaopiniowany. Następnie zwróciła się z prośbą do Wiceprzewodniczącego Rady Michała 

Trzcińskiego o odczytanie projektu uchwały. Po jej odczytaniu przez Wiceprzewodniczącego 

stwierdziła kworum, po czym odbyło się głosownie nad przyjęciem niniejszej uchwały. 



Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosów „za”. Uchwała Nr XLI/284/23 oraz 

imienny wykaz głosowania stanową załączniki do protokołu.  

Punkt 8.  

Kolejny punkt sesji dotyczył projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na 

lata 2023-2027. 

Do tematu ustosunkowała się również Grażyna Michniewska Kierownik GOPS w 

Cielądzu. Oznajmiła, iż Gminny program przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2023-2027 był przyjęty już uchwałą Rady Gminy 

Cielądz z dnia 28 lutego 2023 roku. Jednak Łódzki Urząd Wojewódzki przysłał pismo o 

skorygowanie zapisów w programie. Dlatego też zostały wprowadzone następujące zmiany 

do tego programu: 

- wprowadzono cel strategiczny - zapewnienie osobom doznającym przemocy 

bezpieczeństwa i skutecznej pomocy; 

- do tego celu jest określony cel operacyjny pierwszy - podejmowanie działań w oparciu 

o procedurę niebieskiej karty i określone zostały działania do tego celu operacyjnego tj. 

udzielanie informacji na temat praw osób będących ofiarami przemocy, inicjowanie 

interwencji w środowisku dotkniętym przemocą w rodzinie, monitorowanie sytuacji rodzin 

dotkniętych przemocą. Termin realizacji tego działania całoroczny; 

- drugim celem operacyjnym jest udzielenie pomocy i wsparcie osobom doznającym 

przemocy w rodzinie, działania do tego celu to: nawiązanie współpracy z instytucjami 

zapewniającymi schronienie ofiarom przemocy, udzielanie świadczeń z systemu pomocy 

społecznej, w tym praca socjalna, zapewnienie bezpieczeństwa dzieciom w sytuacji 

zagrożenia życia lub zdrowia w trybie art 12 a ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w 

rodzinie, udostępnianie materiałów informacyjnych o instytucjach działających pomoc; 

- wyznaczenie realizatorów celu strategicznego: Gminny zespół interdyscyplinarny w 

Cielądzu, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Cielądzu, Komenda Powiatowej Policji w 

Rawie Mazowieckiej, Gminna komisja rozwiązywania problemów alkoholowych, placówki 

ochrony zdrowia i placówki oświatowe; 

- określone zostały wskaźniki osiągnięcia celu strategicznego tj. liczba spotkań zespołu, 

liczba wszczętych procedur niebieskiej karty, liczba powołanych grup roboczych, liczba osób, 

którym udzielono poradnictwa medycznego, psychologicznego, prawnego, socjalnego, liczba 

osób, które skorzystały z miejsc w ośrodkach wsparcia dla ofiar przemocy i innych 



instytucjach zapewniających schronienie, liczba osób, którym udzielono wsparcia z systemu 

pomocy społecznej, oraz liczba dzieci odebranych w trybie art 12 a ustawy o 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie 

- wprowadzenie do programu informacji, że finansowanie programu będzie ze środków 

własnych i kwota środków przeznaczonych na rok 2023 wynosi 3500 zł; 

- ustalenie, że monitoring programu prowadził będzie Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Cielądzu; 

- wprowadzono zapisy: wskaźniki osiągnięcia celów, które będą mierzone 

systematycznie w okresach rocznych, a kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Cielądzu do dnia 31 marca każdego roku przedłoży Radzie Gminy Cielądz sprawozdanie z 

realizacji programu. Ostateczne efekty realizacji programu zostaną podsumowane w 2028 

roku po zakończeniu przewidzianego okresu jego realizacji.  

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa dodała, że projekt uchwały był przedmiotem 

prac na poniedziałkowym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Cielądz i wszystkie 

komisje jednogłośnie pozytywnie go zaopiniowały.            

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca o odczytanie projektu 

uchwały poprosiła wiceprzewodniczącego Michała Trzcińskiego. Przed głosowaniem 

powitała przybyłego na sesje radnego Mariusza Błąkałę i stwierdziła kworum 14 radnych , 

Następnie odbyło się głosowanie. Uchwała została podjęta jednogłośnie tj. 14 głosów „za”. 

Uchwała Nr XLI/285/23 oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 9. 

W następnej kolejności przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i wczesnego wykrywania osteoporozy 

wśród mieszkańców gminy Cielądz na lata 2023-2025. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk. 

Oznajmił, iż nim przejdzie do omawiania programu to powie parę słów o tej chorobie. 

Stwierdził, iż osteoporoza nazywana jest tzw. cichą epidemią, czyli jej skutki poznaje się 

wtedy, kiedy już się zadzieją. Jest to choroba, która nie boli, która nie emanuje objawami, 

natomiast charakteryzuje się skłonnością do łamliwości kości. Najbardziej są zagrożone 

osoby w wieku powyżej 50 lat i w większości dotyka kobiet. Z danych WHO wynika, że w 

wieku powyżej 50 lat 1 na 3 kobiety i 1 na 5 mężczyzn zapada na tę chorobę, to znaczy, że 

około 21% populacji kobiet i 6 % populacji mężczyzn docelowo zapadnie na tą chorobę. To 

jest choroba, która rozwija się coraz bardziej i gdyby przyjąć te dane statystyczne, które są 

przyjęte dla Europy Środkowej, oznacza to, że w Gminie Cielądz wśród kobiet powyżej 50 



roku życia na tę chorobę zapadnie 170 kobiet i 45 mężczyzn. To oznacza, że problem jest 

dość istotny społecznie i to, że Minister Zdrowia ogłosił konkurs i uznał, że samorządy 

powinny rozpocząć działania profilaktyczne w zakresie zwalczania tej choroby, to jest 

właśnie pokłosie tych danych statystycznych. Dlatego też Gmina, kiedy dostała informację o 

tym, że taki program będzie uruchomiony, przystąpiła do opracowywania takiego programu 

dla gminy Cielądz w zakresie zwalczania osteoporozy.  

Sekretarz wyjaśnił, iż ten program zaczął powstawać w miesiącu lutym. Przechodził 

okres ewaluacji, a największym recenzentem tego programu jest prezes Agencji Oceny 

Technologii Medycznych i Taryfikacji. Jest to Urząd powołany do opiniowania wszystkich 

programów zdrowotnych. Gmina otrzymała już od prezesa wytyczne dotyczące uzupełnienia 

tego programu, które dotyczą zobowiązania podmiotu, który będzie wybrany do realizacji 

elementów szkoleniowych o tzw. szkolenia e -lerningowe oraz określenia w tym programie 

wskaźników i mierników do jego oceny. Dlatego też, objęta programem populacja osób 

określona została na poziomie 570 osób z tego 230 uzyska świadczenia w formie wyników 

pomiaru za pomocą metody ELISA oraz będzie zakwalifikowana do indywidualnej porady 

lekarskiej podsumowującej jak gdyby zakres przeprowadzonych badań. Do projektu jest 

rozpisany też budżet i przeznaczone jest kwota 315.000 zł. Budżet jest oparty o 2 filary, czyli 

oparty o projekt ministerialny, który zakłada 80% dofinansowanie, a brakujące 20% - to też 

wynika z warunków konkursu, będzie sfinansowane przez podmiot leczniczych, który będzie 

uczestniczył w postępowaniu przetargowym na realizację programu na terenie gminy Cielądz.  

Przewodnicząca podziękowała Sekretarzowi Gminy za przedstawienie projektu 

uchwały. Dodała, że uważa, że bezsporne jest podjęcie takiej uchwały, bo to jest dla naszych 

mieszkańców, tym bardziej jeszcze, że z budżetu gminy nie są potrzebne do realizacji tego 

programu żadne środki.  

 Z uwagi na brak pytań bądź uwag do projektu odczytała projekt uchwały, następnie 

stwierdziła kworum, po czym odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie 14. głosami „za”. Uchwała Nr XLI/286/23 oraz imienny wykaz 

głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 10. 

 Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał 

Rady Gminy.  

Wójt Gminy zabierając głos poinformował o następujących sprawach: 

- przyjęte uchwały na poprzedniej sesji są realizowane zgodnie z ich zapisami,  

- został wybrany w przetargu nieograniczonym unijnym, wykonawca szkoły w Cielądzu                       



i myśli, że na najbliższej sesji zaprezentuje wizualizację szkoły podstawowej w Cielądzu; 

- podjęte są działania na drogach, ale są problemy z pozyskaniem równiarki ponieważ firmy, 

które realizowały usługi to część z nich już się wycofała z pewnych usług, a część podała 

bardzo wysokie kwoty. Zaznaczył, że jeszcze parę lat temu równiarka kosztowała 80 zł netto, 

dziś kosztuje 200 - 230 zł netto; 

- trwają rozmowy jeżeli chodzi o funduszy sołeckie: Wisówka i Stolniki. Tam mieszkańcy 

zadecydowali na budowę dróg betonowych, ale wykonawca nie jest mocno zainteresowany 

tymi drogami ze względu na kwotę jaka jest w budżecie, ale sądzi, że wszystko zmierza na 

razie ku dobremu; 

- rozstrzygnięty został przetarg w miejscowości Sanogoszcz na remont drogi gminnej - firma 

Zaskórski z Gielniowa złożyła najkorzystniejszą ofertę na kwotę 379.742,33 zł. Teraz 

oczekiwane jest dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego, - jeszcze nie wiadomo na jaką 

kwotę. Ma nadzieję, że to będzie jak zwykle około 30%; 

- złożony został wniosek w ramach Rządowego Programu Rozwoju Dróg Lokalnych: trzy 

miejscowości: Gułki, Stolniki, Mała Wieś;  

- jeszcze nie jest rozstrzygnięte, ale już gdzieś decyzje zapadły i są  na dofinansowanie na 

zabytki. Zostały złożone 3 gminne wnioski i 1osoby prywatnej. Gmina złożyła na Aleję 

Lipową w Stolnikach i na park w Cielądzu oraz cmentarz w Cielądzu; 

- przeprosił za nieobecność na ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji i ma nadzieję, że już 

nigdy do takiej sytuacji nie dojdzie. Ma jednak nadzieję, że ta nieobecność na komisjach 

spowoduje to, że coś tam jednak  gmina Cielądz otrzyma. Ustosunkował się do sytuacji i jakiś 

tam nieporozumień, niezrozumienia sytuacji, jeżeli chodzi o finansowanie kół gospodyń 

wiejskich, stowarzyszeń, innych rzeczy. Wyjaśnił, iż kreatorem i osobą która, jakby promuje 

tą gminę, jest wójt i zawsze jest wina wójta i zawsze jest sukces wszystkich pracowników 

tego urzędu.  Stwierdził, że jeżeli rozmawia i dyskutuje z różnymi osobami, kto otrzymał lub 

ktoś nie otrzyma, jeżeli ktoś składał rok temu wniosek, to wiadomo, że w tym roku nie 

dostanie, żeby nie było dublowania się tych samych miejscowości, jeżeli chodzi o 

finansowanie. Prosił, aby rozmawiać z nim bezpośrednio. Zaznaczył, że jeżeli chodzi o 

Fundusz Sprawiedliwości to dotyczy to miejscowości: Brzozówka, Cielądz, Sanogoszcz 

Komorów, a jeżeli chodzi o sołectwo na plus to: Grabice, Mroczkowice, Łaszczyn, 

Niemgłowy i Ossowice i zwrócił uwagę, że z tych 2 dofinansowań, nigdzie się nie pokrywają 

miejscowości. Stara się traktować wszystkich jednakowo i równo i uważa, że nie ma nic sobie 

do zarzucenia, a tym bardziej pracownikom, że kogoś promuje się więcej lub mniej. W tym 

miejscu przedstawił kwoty tylko z ostatniej kadencji, jeżeli chodzi o Lokalną Grupę 



Działania: Ossowice 6,5 tys. zł, Łaszczyn 38 tys. zł, Cymbarka 45 tys. zł, Sanogoszcz 62 tys. 

zł, Mroczkowice 11 tys. zł, Grabice 63 tys. zł. Prosił o dyskusję merytoryczną z nim i 

rozmowę, a nie jakieś tam nieporozumienia, które naprawdę do niczego dobrego nie 

doprowadzają. 

- Oznajmił, iż wychodzi również z inicjatywą Powiatu Rawskiego oraz wszystkich 

samorządów: Rawy Mazowieckiej, Białej Rawskiej, Gminy Cielądz, Regnowa, Sadkowic za 

złożeniem podpisów na dalszą rozbudowę szpitala Świętego Ducha. Wspomniał o wizycie 

Pana Premiera; 

- stwierdził, iż powoli dochodzi do porozumienia między nami, a firmą Dino Polska SA. 

Została złożona deklaracja przez firmę Dino, że na drogę gminną koło swojego sklepu firma 

Dino chce dać dotację w wysokości 95.000 zł. Prowadzona jest jeszcze z nimi dyskusja w 

sprawie chodnika, ale w dniu wczorajszym dyrektor złożyła deklarację 75.000 zł na remont 

drogi gminnej koło boiska. Według naszych wyliczeń koszt całej drogi - do zjazdu do naszej 

szatni byłby w kwocie około 120.000 zł – 110.000 zł. Teraz oczekuje się na oficjalne pismo z 

firmy Dino, a później będzie analiza, czy włożyć swój wkład własny, żeby dokończyć tą 

drogę. 

Punkt 11.  

W kolejnym punkcie - wolne wnioski i zapytania podjęte zostały następujące sprawy: 

Pani radna Jadwiga Mantorska wystąpiła z prośbą odnośnie ścieżki rowerowej, 

zwłaszcza, że jest teraz Dino, to byłoby dobrze spacerować ścieżką rowerową do takiego 

sklepu. 

Wójt  poinformował w  tej sprawie, że dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich jest 

Pan Kukliński i rozmawiał z nim i wie, że na ten rok nie są przewidziane żadne ścieżki 

rowerowe. Też prosił o remont chodników lub części chodnika przez naszą gminę oraz 

remont drogi wojewódzkiej 707. Sugerował, że 707 została wyremontowana bardzo ładnie od 

Skierniewic przez Kurzeszyn i w ogóle, a ten Cielądz gdzieś tam został zapomniany. Prezes 

zasugerował wprost, że jeżeli chodzi o jakieś ścieżki rowerowe, inne rzeczy inwestycyjne na 

terenie naszej gminy i drogi wojewódzkiej 707 to na ten rok nie wchodzą w rachubę. Jedynie 

jeżeli budżet pozwoli na koniec roku 2023 postara się o remonty bieżące naszej drogi.  

Wójt dodał jeszcze, że po rozmowie z Panem Starostą złożone są wnioski na remonty 

dróg na terenie gminy Cielądz z Grabic na Stolniki oraz remont kawałeczka drogi w Cielądzu 

- od drogi wojewódzkiej w stronę Sanogoszczy- przy cmentarzu. Proponowane tam są 

chodniki, ale nie wie, czy ten chodnik będzie tam wskazany, ponieważ jest tam parking, ale to 



będzie jeszcze dyskusja. Najważniejsze, żeby te wnioski przeszły, a później będziemy 

dewagować, w jakim to stopniu będzie realizowane. 

Radna Iwona Machnicka stwierdziła, że jej zdaniem bardziej konieczny jest remont 

drogi w Gortatowicach gdyż są bardzo dziury. 

 Wójt oznajmił, iż na spotkaniu w Starostwie przy udziale parlamentarzystów i Pana 

Wojciechowskiego i Pana Klimczaka powiedzieli wprost jako samorządowcy jednym głosem, 

że chyba już czas, żeby to parlamentarzyści troszeczkę też zaczęli popierać powiat rawski i 

postarali się o fundusze, a nie, żeby samorządowcy kosztem właśnie remontów dróg i żeby to 

państwo sfinansowało rozbudowę szpitala Świętego Ducha, a nie samorządowcy. Dodał, że 

powtórzył to, co kiedyś państwu radnym też powiedział, że Gmina jest w stanie dofinansować 

samorząd powiatu rawskiego, ale w ten sposób, że zrobi na terenie naszej gminy za te 

pieniądze drogę powiatową, po której wszyscy nasi mieszkańcy jeżdżą. Doskonale wiadomo, 

że właśnie Gortatowice, czy Stolniki i Grabice -  to najgorsze odcinki.  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa w tym miejscu dodała, że jeszcze 

Cielądz- Rylsk, która jest nieprzejezdna. 

 Radny Grzegorz Stępniak powrócił do tematu drogi powiatowej  Gortatowice 

Sierzchowy, Grabice. Stwierdził, że kiedyś autobus jeździł tą trsą - relacji do Trójmiasta 

Rawa- Sierzchowy-Rawa i pamięta, że droga ta ma ponad 50 lat i nie była remontowana i nie 

wie dlaczego Starostwo się nie przychyla do tej drogi, bo gdzie indziej są młodsze drogi i są 

remontowane, a tu nie. Zapytał jeszcze o drogą w jego miejscowości.  

 Wójt oznajmił, iż był na tej drodze i nie napawa optymizmem. Stwierdził, iż będzie się 

posiłkował zaprzyjaźnionym samorządem, jeżeli chodzi o remont tej drogi, bo tam chodzi o 

emulsję i o grys a nie o masę na zimno. Jeszcze raz podkreślił, i ż Pan Starosta złożył wniosek 

na drogi. Wie, że będą to drogi w Gortatowicach, Stolnikach, Grabicach  i Cielądzu – koło 

cmentarza Dodał, że zapomniał też powiedzieć, że w budżecie Starostwa Powiatowego jest 

przewidziane 200.000 zł na remont drogi koło krzyża. Mierzył ten odcinek i wychodzi 10 zł 

za metr kwadratowy, więc może na żwir starczy.  

 Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa wyraziła zdanie, że żwir nie załatwi sprawy, 

bo tam trzeba utwardzić przynajmniej jakimś tłuczniem, a żwir to już pan Machnicki z 

własnych środków dał, żeby ta droga w jakiś sposób była przejezdna. Stwierdziła, że cieszy 

się jednak, że cokolwiek jest przeznaczone w budżecie Powiatu, więc może małymi 

kroczkami. Zadała jeszcze pytanie Panu Wójtowi o wzrost drastycznie kosztów równiarki: z 

80 zł na 230 netto i czy będą szanse, żeby  drogi szutrowe polne wyrównać. 



 Wójt odpowiedział, że jak zaczęte były prace równiarką to było 80 zł i kwoty te 

wzrastały corocznie, ale jest problem z dostępem gdyż jedna firma, z którą współpracowała 

Gmina sprzedała równiarkę, i obecnie są dwie, na których się opierała Gmina :  pan Henryk 

Idzikowski i pan Łukasz Gorzkiewicz, ale pan Henryk Idzikowski realizuje zadanie 8 km 

dróg na terenie Sadkowice i w najbliższym czasie – tj. przęz około 2 miesiące nie będzie miał 

wolnej równiarki, a Pan Goszkiewicz też jest niedostępny. Tak więc nie ma złej woli od 

strony pracowników urzędu, ale jest bardzo ciężko z wykonawcą. Zaznaczył, że w budżecie 

jest zabezpieczone 200.000 zł na remont drogi. Analizowane było, na którą drogę – 

prawdopodobnie będzie to na Małą Wieś – Gaj - dokończenie betonówki, ale z organizacją 

ruchu, zamknięciem np. na 2 dni, ponieważ ta droga byłaby skończona kilka lat temu gdyby 

nie protesty niektórych mieszkańców. Dzisiaj tą drogą jeździ samochód służbowy bus, a 

droga jest w bardzo złym stanie.  

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zwróciła się z prośbą do Wójta, aby w jakiś 

sposób wpłynąć na Pana Goszkiewicza, gdyż radni i sołtysi wiedzą jakie są trudności, ale 

mieszkańcom trudno to wytłumaczyć. 

Wójt stwierdził, iż mieszkańcy też dzwonią bezpośrednio do niego. Zapewnił, iż robi, 

co może by ściągnąć wykonawcę. Dodał, że jest problem też z innymi robotami, jak np. 

koszenie traw. Urząd Pracy nie ma już pieniędzy i środków na pracowników pomocy 

administracyjnej czy robotników, a w Gminie jest 8 ha do utrzymania i prawie w każdej 

miejscowości jest jakiś plac zabaw, a jest tylko jeden pracownik gospodarczy. 

Konserwatorom zakupione zostały kosy żyłkowe, by chociaż utrzymywali swoje tereny przy 

oczyszczalni i stacjach uzdatniania wody.  Zaproponował im, żeby kosili w dwóch – trzech 

miejscowościach za dodatkowym wynagrodzeniem, ale stwierdzili, że  przy takiej ilości 

awarii, które występują dzisiaj na sieciach i utrzymaniu stacji, nie są w stanie fizycznie tego 

zrobić.  

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa podziękowała Panu Wójtowi za wyjaśnienia                        

i na ręce Pana Wójta złożyła też podziękowania dla pracowników pani Magdaleny Anteczek                       

i Wiolety Strulak za utworzenie grupy na mesengerze dla przedstawicieli poszczególnych 

organizacji, sołtysów o środkach zewnętrznych, o wnioskach,  dofinansowaniach, które 

można pozyskać dla swojego sołectwa. 

Wójt Gminy powiedział jeszcze, że wysyłane będzie wszystko i wszystkim: do szkół, 

do naszych organizacji pozarządowych. Stwierdził, że będzie utworzony regulaminu i będzie 

wprost określone, że  kto pierwszy złoży wniosek, ten będzie rozpatrywany. Zaznaczył też, że 

wniosek musi być kompletny, pracownicy go przejrzą i jeżeli będzie okej przechodzi, jeżeli 



nie to do poprawek. Stwierdził bowiem, że pojawiła się sytuacja trochę dla niego 

niezrozumiała. Ma nadzieję, że to usprawni przepływ informacji, ale również też spowoduje 

to, że będą realnie finansowane koła, które po prostu się starają i są zaangażowane.  

Punkt 12.  

 Na powyższym wyczerpany został porządek obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa zanim zamknęła obrady XLI sesji Rady 

Gminy Cielądz. 

 Na powyższym protokół zakończono.  

              Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokołowała                                                                                      Małgorzata Rosa 

Bogusława Kobacka 


